
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. januar 2021 stillet følgende spørgs-

mål nr. 554 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares af 

sundhedsministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 554:  

”Hvordan har man sikret kørslen for de borgere, som skal langt for at få en vaccina-

tion, og havde det ikke været mere hensigtsmæssigt at foretage vaccinationer i kom-

munen f.eks. på plejecentre?” 

 

Svar: 

For så vidt angår befordring til vaccination kan jeg henvise til min besvarelse af SUU 

alm. del – spm. 548 af 15. januar 2021.  

 

Situationen på flere af landets plejecentre er alvorlig, da der stadig ses smitteudbrud 

på plejecentrene, som man arbejder på at inddæmme gennem øget testning og be-

søgsrestriktioner. Derfor er det på nuværende tidspunkt ikke hensigtsmæssigt at vac-

cinere udefrakommende borgere på plejecentre.  

  

Danmark modtager i øjeblikket vacciner, der kræver en særlig håndtering med krav til 

temperatur, opbevaring, opblanding mv. Derfor koncentreres vaccinationsindsatsen 

på få større enheder med enkelte undtagelser som for eksempel plejecentre for at 

sikre, at vaccinationsindsatsen sker så hurtigt og effektivt som muligt med mindst 

muligt spild. 
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